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Notat 25. juni 2007 

IS 

J.nr. 131-46 

Samrådsspørgsmål AO stillet til Finansministeren 

Spørgsmål: 

Det fremgår, at de selvejende institutioner ikke er forpligtet til at an-
vende de statslige aftaler, men at de tilbydes at tilslutte sig på frivillig 
basis. Hvorfor skal de selvejende uddannelsesinstitutioner modregnes, 
hvis de ikke ønsker at benytte de statslige aftaler? 

Svar: 

• Forårets analyse af de selvejende institutioners indkøb viser, som 
nævnt, at der er et betydeligt effektiviseringspotentiale. 

 
• Resultaterne bygger på de selvejende institutioners egne indrap-

porterede tal. Effektiviseringspotentialet er beregnet ved at sam-
menligne de selvejende institutioners hidtidige priser med priser-
ne på de nye indkøbsaftaler. 

 
• I forbindelse med Fødevareforliget blev det besluttet, at de selv-

ejende institutioner frit kan vælge om de vil anvende de statslige 
indkøbsaftaler eller om de selv vil sikre effektivt indkøb.  

 
• Hvis institutionerne vurderer, at de kan opnå bedre priser eller 

ønsker andre produkter end på de statslige indkøbsaftaler, er de 
således i deres gode ret til at gøre det.  

 
• Uanset om de selvejende institutioner vælger at anvende de stats-

lige indkøbsaftaler eller ej, er det dog anskueliggjort, at de under 
ét kan opnå de analyserede effektiviseringer af deres indkøb.  

 
• Og der er ingen grund til at betale mere for en vare end højst 

nødvendigt – Rigsrevisionen har jo netop kritiseret, at de statslige 
institutioner ikke køber ind ”under hensyntagen til sparsomme-
lighed” 

 

Uddannelsesudvalget 
UDU alm. del - Bilag 395 
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